
 نشست خبری چهل و سومین جشنواره 
فیلم فجر با حضور منوچهر شاهسواری دبیر 
جشنواره در برج میلاد برگزار شد. شاهسواری 
در ابتدای این نشست عنوان کرد: از همه 
دوستانی که در این ایام با نقدهایشان ما 
که  کسانی  از  کردند سپاسگزارم.  کمک  را 
کردند نیز ممنونم. وی بیان  ما را تشویق 
داشت: در روز افتتاحیه از ۳ هنرمند تجلیل 
می کنیم؛ منوچهر والی زاده صدای زیبای 
تاریخ دوبله ایران، سیروس الوند از کارگردانان 
بازیگر برجسته  بابک  ایده و رضا  صاحب 
همچنین  می شوند.  تکریم  خاطره ساز  و 
از پوستر بخش تجلی اراده ملی و پوستر 
غ مردمی با همان مفهوم اصلی  بخش سیمر
همچنان  مادر  مفهوم  می شود.  رونمایی 
در همه آثار ما جاری است. وی درباره دلیل 
پذیرفتن دبیری این دوره از جشنواره توضیح 
داد: همینجا بگویم که جای آقای خزاعی 
خالی است. تمام کسانی که در این سال ها 
دبیر جشنواره بوده اند علاقه مند به سینما 
بودند و تلاش داشتند جشنواره مقبولی برگزار 
کنند. به عقیده من جشنواره فیلم فجر بعد از 
۴۳ سال باید از نظر ساختاری به دبیرخانه 
ثابت، منابع مالی روشن و پیش بینی های 
کند. دبیر جشنواره فیلم  لازم دست پیدا 
فجر درباره شفاسازی آرای داوران و شایعه 
اینکه به برخی نهادها امتیازاتی تعلق گرفته 
است، توضیح داد: سن و سال من از اینکه 
کسی به من فشاری وارد کند، گذشته است. 
جشنواره محل رفت و آمد و خواسته هاست و 
نمی توان با آن جدل کرد اما من این موضوع 
کسی یا نهادی به  که فیلمی با سفارش  را 
جشنواره آمده باشد، به جرات رد می کنم . 
تک تک این فیلم ها با امضای هیات انتخاب 
وارد بخش مسابقه شدند. وی تصریح کرد: 
کران شده است تا فیلم ها  آثار برای داوران ما ا
را داوری کنند و حتما این پیشنهاد را به داوران 
می دهم که پس از جشنواره رای داوران به 
همه فیلم ها را منتشر کنیم اما این مساله 
نیاز به اجازه طرفین دارد. شاهسواری درباره 
استقبال هنرمندان از حضور در جشنواره 
گفت: حقیقتا از روز اول شرایط اجتماعی، 

نحوه گفت وگوی ستاد با هنرمندان و میل 
هنرمندان به حضور در جشنواره را تا این حد 
کسانی  پیش بینی نمی کردم. من مدیون 
هستم که اصرار داشتند در این جشنواره 
حضور داشته باشند و من این مساله را یک 
بخت یاری اجتماعی می دانم. من به عنوان 
را  کسانی  دست  جشنواره  ستاد  نماینده 
می بوسم که دوست داشتند در این جشنواره 
حضور داشته باشند اما نیستند و جایشان 
کس  خالی است. در هنر هیچکس جای 
دیگری را نمی گیرد و هرکسی جایگاه خودش 
را دارد. وی درباره نکات ویژه جشنواره امسال 
توضیح داد: من جز طیفی از آدم هایی هستم 
که معتقدم هر امر خیری در طول هزاران سال 
این سرزمین صورت گرفته است، تمام ما در 
آن سهیم بوده ایم. من اصلا جزو آن دسته 
آدم ها نیستم که به تقسیم بندی دولت ها 
اعتقادی داشته باشم و بگویم فلان فیلم و 
جشنواره برای فلان دولت است. امسال با 
سلیقه دیگری به جشنواره نگاه شده است. 
جشنواره محل جدل های سابق نیست بلکه 
محل افق گشایی هایی آینده است. فیلم ها 
را خواهید دید و متوجه می شوید که جامعه 
غ  سینمایی ایران و به خصوص نسل جوان فار

از این تقسیم بندی های دولتی و جدل ها راه 
خودش را ادامه می دهد. شاهسواری یادآور 
کران ویژه مخصوص فیلم هایی  شد: بخش ا
است که به دلایل مختلف در قالب جشنواره 
نمی گنجند مانند سال تولید فیلم، نقص فنی، 
ممیزی و…. نمایش این دسته از فیلم ها که 
تنوع موضوعی و ساختاری دارد، می تواند آینه 
تمام نمایی از سینمای ایران را در منظر شما 

اهالی رسانه قرار دهد. 
   ۴مجرینشستهارابرگزارمیکنند

 شاهسواری بیان کرد: جشنواره فیلم فجر 
و نشست های پرسش و پاسخ پیش از اینکه 
محل نقد و پرسش و پاسخ و تحلیل فیلم 
باشد، بیشتر محل آشنایی و ایجاد فضا برای 
فیلم است. کسانی که به تازگی فیلم ساخته اند 
باید فرصت مواجهه با شما خبرنگاران را پیدا 
کنند. از باب یک آرزو باید بگویم که دوست 
دارم دوستانی که در این نشست ها حضور 
ج  پیدا می کنند با شوق و ذوق از اینجا خار
شوند نه من باب تعریف و تمجید بلکه از 
نظر تجربه ای که به دست می آورند. مسعود 
نجفی درباره مجریان نشست ها گفت: از روز 
۱۲ بهمن بعد از هر فیلم نشست برگزار می شود 
محمدرضا مقدسیان، فرزاد حسنی، منصور 

کبر نبوی مجریان این نشست ها  ضابطیان و ا
هستند. دبیر جشنواره توضیح داد: میزان 
تقاضای خرید بلیت، سیستم را دچار اختلال 
کرده است و باید از همه تقاضا کنیم که در 
ساعت های مختلف بلیت بخرند تا قبل از 
شروع سانس ها بلیت فروشی فیلم ها باز شود. 
برای دانشجویان این امکان را درنظر گرفتیم 
کنون این  که بلیت نیم بها خریداری کنند که تا
خ نداده بود. وی بیان کرد: مراسم  اتفاق ر
افتتاحیه از ساعت 18و 30 در تالار وحدت 
در  تبلیغات  بخش  جوایز  می شود.  برگزار 
افتتاحیه اهدا می شود و تکریم از هنرمندان را 
خواهیم داشت. آقای معین شریف خواننده 
معروف لبنانی با ایده یادبود از همه مردمان 
خاورمیانه که بسیار مورد رنجش قرار گرفتند، 
قطعاتی را اجرا خواهد کرد. آقای وزیر ارشاد 

در مراسم افتتاحیه سخنرانی خودهند کرد.
غاقتباسی    امکانبازگشتسیمر

به  نسبت  جشنواره  رویکرد  درباره  وی 
غ  فیلم های اقتباسی و احتمال بازگشت سیمر
گفت: به عنوان یک علاقه مند و  اقتباسی 
گر  مشتاق به اثر اقتباس در سینمای ایران ا
تعداد فیلم های اقتباسی سینمای ایران 
از یک تعدادی بیشتر شود دبیر جشنواره 
غ  می تواند از اختیاراتش برای برگرداندن سیمر
اقتباسی و داوری این آثار استفاده کند. هنوز 
اطلاعات دقیقی از تعداد آثار اقتباسی این 
دوره در اختیار نداریم. شاهسواری گفت: 
امروز جشنواره یک تعداد فیلم خوب داشته، 
یک تعداد متوسط و یک تعداد هم ضعیف. 
این اجتناب ناپذیر است و باید گفت وگو کرد 
و پیشنهاد داد و شرایط را سنجید. امروز در 
توسعه فضای مجازی و هوش مصنوعی به 
سر می بریم. تکنولوژی های جدید که فقط 
فنی و تکنیکال نیستند بلکه روح و روان و 
شیوه اندیشه و رفتار ما را تحت تاثیر خود 
قرار می دهد و در جهان دیگری هستیم. 
وی در پایان صحبت هایش بیان کرد: روزگار 
گذشته، امروز فقط خاطره است پس باید 
گر  خود را متناسب با شرایط روز وفق دهیم که ا
اینگونه نباشد دچار مشکلات جدی خواهیم 

شد و سینما تنها یک بخش از آن است. 
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 انتشار سریالی 
با بازی شهاب حسینی 

له  لا حسین،  شهاب  بازی  با  »آبان«   
مرزبان و امین حیایی جدیدترین سریال 
نمایش خانگی است که انتشار آن از دهم 
بهمن ماه آغاز می شود. سریال »آبان« که 
و تهیه کنندگی  کارگردانی رضا دادویی  به 
مجید مولایی از مدت ها پیش آماده شده 
است، قسمت اول آن از ۱۰ بهمن ماه منتشر 
می شود. نویسنده این سریال امیرمحمد 
عبدی و طراحان فیلمنامه مجید مولایی و 
کاوند هستند. همچنین فیلمنامه  پوریا کا
اولیه را دادمهر دولتی زاده نوشته است. در 
خلاصه ی داستان این سریال آمده است؛ 
»آبان« فقط ماهِ هشتمِ سال نیست … »آبان« 
له مرزبان و امین  با بازی شهاب حسینی، لا
حیایی، میرسعید مولویان، رضا اخلاقی راد 
و بهاره کیان افشار و با حضور مینا ساداتی 
به تصویر درآمده است وحسین محجوب، 
ابراهیمی، رحیم نوروزی، منوچهر  حمید 
زنده دل، بهزاد خلج، مریم سعادت، بهرام 
کرمانیان و  ، ترنم  کلانتر ابراهیمی، فرانک 
تصنیف حسینی به عنوان بازیگران تکمیلی 
همچنین  شده اند.  معرفی  سریال  این 
برنامه ریزی و دستیار  ـ مدیر  ایمان  توکل 
وحید  و  کاشانچی  دانیال  کارگردان،  اول 
مرادی ـ مدیر تولید، امین پهلوان زاده ـ طراح 
و سرپرست جلوه های بصری، امیر مهران 
پلتفرم  و...  هستند.  ـ طراح عنوان بندی 
»شیدا« همزمان با انتشار قسمت اول سریال 
»آبان« در تاریخ دهم بهمن ماه آغاز به کار 
خواهد کرد. سریال »آبان« از چهارشنبه این 

هفته، ساعت ۲۰ هر هفته منتشر  شد.

 پایان فیلمبرداری »نویسنده«
 با پایان فیلمبرداری فیلم کوتاه »نویسنده« 
مرحله تدوین این اثر آغاز شد. فیلمبرداری 
و  کارگردانی  به  »نویسنده«  کوتاه  فیلم 
به  صفابخش  محمدحسن  تهیه کنندگی 
پایان رسید. فیلم کوتاه »نویسنده« سفری به 
درون ذهن و وجدان است، جایی که تاریکی و 
روشنایی در هم تنیده شده اند و کوچک ترین 
انتخاب ها مسیر زندگی را تغییر می دهند. این 
فیلم در ژانر رازآلود و معمایی پس از سه روز 
فیلمبرداری در تهران به پایان رسید و وارد 
مراحل فنی و تدوین شد. در این فیلم کوتاه 
، امیررضا  بازیگرانی چون رها عزیزپور پرمهر
، پرنیان کبریایی، مهدی کاشف  فتح الهی آذر
الهامی، لیا ضرابی و آرشیدا فرتاش به ایفای 

نقش پرداخته اند.

که   رئیس جمهور اوکراین در مصاحبه ای اظهارکرد 
گسترده تری نیاز دارد  کی یف به تضمین های امنیتی 
و همچنین اشاره کرد که رئیس جمهور روسیه از اروپا 
نمی ترسد. »ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین 
، گفت: »ما از  دونالد ترامپ  کس نیوز در مصاحبه ای با فا
کنار  که در  آمریکا( می خواهیم  )رئیس جمهور جدید 
عدالت و در کنار اوکراین باشد. پوتین از اروپا نمی ترسد.« 
زلنسکی اضافه کرد که اوکراین نمی تواند »اشغال روسیه« 

را به رسمیت بشناسد، اما ترجیح می دهد یک قطعنامه 
دیپلماتیک داشته باشد. پیروزی ترامپ در انتخابات 
، امید به یک راه حل دیپلماتیک برای پایان دادن  نوامبر
به حمله مسکو به اوکراین را که در فوریه ۲۰۲۲ آغاز شد، 
که  کرد  کی یف ایجاد  برانگیخت، اما این نگرانی را در 
توافق صلح سریع ممکن است بهای بالایی برای اوکراین 
داشته باشد. رئیس جمهور اوکراین در مصاحبه ای با 
کس نیوز بیان کرد: اوکراین به تضمین های امنیتی  فا

ح  گسترده تری نیاز دارد. این اظهارات در حالی مطر
می شود که »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه پیشتر 
عنوان داشت که آماده است در صورت تمایل »ولودیمیر 
کرات،  زلنسکی« رئیس جمهور اوکراین برای شرکت در مذا
کره با او تعیین کند. با این حال  نمایندگانی را برای مذا
او در ادامه عنوان داشت که به دلیل نامشروع بودن 
ریاست جمهوری زلنسکی، او حق امضای هیچ توافقی 

را نخواهد داشت. 

ولودیمیر زلنسکی:

  ترامپ در کنار اوکراین باشد

بیـــن المـــلل
 

 
خبــــر

 لغو حفاظت فیزیکی ژنرال آمریکایی
گون اعلام کرد، وزارت دفاع مجوز امنیتی   سخنگوی پنتا
و حفاظت فیزیکی رئیس سابق ستاد مشترک ارتش 
ایالات متحده را لغو می کند. به گزارش ایسنا، سخنگوی 
گون( اعلام کرد »پیت هگست«  وزارت دفاع آمریکا )پنتا
وزیر دفاع دستور لغو مجوز امنیتی »مارک میلی« رئیس 
سابق ستاد مشترک ارتش را صادر کرده و دستور داده 
کند تا  است تا تحقیقاتی را درباره عملکرد میلی آغاز 
مشخص شود که آیا ارزیابی مجدد درجه نظامی این 
ژنرال بازنشسته مناسب است یا خیر. »جو کاسپر« رئیس 
کید کرد: تضعیف زنجیره  ستاد مشترک ارتش آمریکا تا
فرماندهی برای امنیت ملی ما مخرب است. میلی از 
جمله کسانی است که »جو بایدن« در آخرین روز ریاست 
جمهوری خود عفوهای پیشگیرانه برای آنها صادر کرد. 
رئیس جمهور دونالد ترامپ یکبار پیشنهاد کرده بود که 
کرات پشت پرده با  میلی می بایست به دلیل انجام مذا
چین اعدام شود. رئیس سابق ستاد مشترک ارتش آمریکا 
نیز پیش تر دونالد ترامپ را فاشیست خوانده و از او به 
دلیل حمله حامیانش به کنگره آمریکا در ژانویه ۲۰۲۱ در 
اعتراض به نتایج انتخابات ریاست جمهوری و نقشش 
در این زمینه به شدت انتقاد کرده بود. ترامپ پیش از 
این حفاظت فیزیکی »جان بولتون« مشاور امنیت ملی، 
»مایک پامپئو« وزیر خارجه و »برایان هوک« نماینده ویژه 
خود در امور ایران را لغو کرده بود. در پی این اقدامات، 
»تام کاتن« رئیس کمیته اطلاعاتی مجلس سنای آمریکا 
گفته بود: »من رئیس جمهور را تشویق می کنم که تصمیم 
را برای افرادی که توسط ایران هدف قرار می گیرند بازبینی 
کند.« کاتن ادعا کرد: »تهدید علیه هر کسی که در حمله 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا به )سردار شهید( 
سلیمانی دخیل است، پابرجاست. این واقعی است. ایران 

متعهد به انتقام از همه این افراد است.«

دیمیتریمدودف:

 زلنسکی دروغ می گوید 
اینکه  بیان  با  روسیه  ملی  امنیت  شورای  معاون   
کرات صلح را به تعویق می اندازد  رئیس جمهور اوکراین مذا
و جوان ۱۸ ساله را به جنگ می فرستد، انتخابات مجدد او 
ک توصیف کرد. »دیمیتری مدودف« خاطرنشان  را خطرنا
کرد که انتخاب مجدد »ولودیمیر زلنسکی« رئیس جمهور 
که او در  ک خواهد بود، چرا اوکراین برای او  بسیار خطرنا
این صورت، همچنان به دروغ گفتن، به تاخیرانداختن 
کرات صلح و فرستادن جوانان ۱۸ ساله به جنگ  مذا
کرات بین روسیه و اوکراین  ادامه می دهد. او افزود: مذا
امکان پذیر است، اما بدیهی است که مسکو در شرایط 
بسیار خاص برای آن آمادگی دارد. بنابر گزارش خبرگزاری 
ک  نووستی، مدودف افزود: »اما این برای او بسیار خطرنا

است.« 

بیانیه مسکو درباره سفر هیأت روس به دمشق کوتــــاه

کرد، نماینده ویژه   وزارت امور خارجه روسیه اعلام 
رئیس جمهور کشور در امور منطقه بر حمایت مسکو از 
کرد.  کید  کمیت سوریه تا وحدت، تمامیت ارضی و حا
به گزارش ایسنا، یک هیات بلندپایه رسمی از روسیه به 
ریاست »میخائیل بوگدانوف« نماینده ویژه رئیس جمهور 
کشورهای آفریقایی و غرب  فدراسیون روسیه در امور 
آسیا برای اولین بار پس از تغییر قدرت در جمهوری عربی 
سوریه به دمشق سفر کرد. وزارت امور خارجه روسیه در 
بیانیه ای درباره این سفر خاطرنشان کرد: این هیات مورد 
ع« رئیس دولت موقت سوریه قرار  استقبال »احمد الشر
گرفت و ۲ طرف گفت وگوی مفصلی با یکدیگر داشتند که 
در جریان آن، اعضای دولت موقت سوریه، از جمله »اسعد 
ع« وزیر بهداشت  الشیبانی« وزیر امور خارجه و »ماهر الشر
نیز حضور داشتند. در ادامه این بیانیه آمده است: آن ها 
در جریان گفت وگوهای صریح  خود درباره طیف وسیعی 
از موضوعات در روابط روسیه و سوریه در شرایط کنونی 
رایزنی و بر تمایل به ادامه ایجاد همکاری های چندجانبه 
و دوجانبه بر اساس اصول دوستی سنتی و احترام متقابل 
کردند. وزارت امور خارجه  کید  بین مسکو و دمشق تا
روسیه افزود: در این میان، طرف روس ادامه حمایت خود 
کمیت سوریه و همچنین  از وحدت، تمامیت ارضی و حا
آمادگی خود را برای ارائه کمک های لازم به مردم سوریه در 
احیای این کشور پس از بحران اعلام کرد. این بیانیه ادامه 
داد: طرف همچنین در جریان تبادل نظر در مورد تحولات 
سوریه و وضعیت در حال تغییر در این کشور و پیرامون آن، 
بر اهمیت حل مشکلات داخلی سوری ها از طریق ایجاد 
گیر با  یک روند سیاسی پایدار در چارچوب گفت وگوی فرا
کید  مشارکت تمامی طیف های سیاسی و قومی سوریه تا
کردند. بر اساس بیانیه دستگاه دیپلماسی روسیه، در این 
سفر توافق شد که تماس های دوجانبه با هدف دستیابی 
به توافقات مربوطه در چارچوب تقویت بیشتر روابط 
چندجانبه و تفاهمات متقابل مسکو و دمشق، ازجمله 
کان ادامه یابد. همچنین بنابر  ابعاد سیاست خارجی کما

گزارش خبرگزاری تاس، بوگدانوف در سفر خود به دمشق 
کید کرد که روسیه آماده کمک به سوریه و حمایت از ایجاد  تا
ثبات در اوضاع و دستیابی به راه حل های مناسب برای رفع 

مشکلات مختلف در این کشور است.
  اسدراتحویلدهید

 او افزود: روسیه سختی اوضاع در کشور سوریه را درک 
می کند و خود مقامات سوریه می گویند که موقتی است.« 
کرد که »وضعیت تأسیسات روسیه در  وی خاطرنشان 
طرطوس و حمیمیم« تغییری نکرده است. در مقابل 
کید کرد که مسکو برای احیای روابط  دولت موقت سوریه تا
باید به اشتباهات گذشته رسیدگی کند، به خواست مردم 
سوریه احترام بگذارد و منافع آنها را تامین کند. از سوی 
دیگر کرملین اعلام کرد که روسیه در حال کار برای ایجاد 
گفت وگو با دولت جدید در سوریه است. این در شرایطی 
است که مسکو به دنبال تامین امنیت آینده پایگاه های 

گانه، یک منبع  نظامی خود در آنجاست. به طور جدا
« گفت احمد  کرات با مسکو به »رویترز سوری مطلع از مذا
ع در جریان گفت وگو با بوگدانوف، از روسیه درخواست  الشر
کرده است که اسد و دستیاران نزدیک او را تحویل دهد. 
طبق گزارش ها، اسد و اعضای خانواده اش بعد از سرنگونی 
حکومت سوریه به مسکو رفتند. با این حال، »دیمیتری 
پسکوف« سخنگوی کرملین از اظهارنظر در مورد اینکه 
، خودداری  ح شده است یا خیر آیا این درخواست مطر
که  گزارش داد  کرد. همچنین خبرگزاری سوری »سانا« 
دولت موقت سوریه »برای بازگرداندن اعتماد« از روسیه 
درخواست غرامت کرده است. پسکوف در این رابطه هم 
اظهارنظر نکرد و بر اهمیت روابط مستمر مسکو با دمشق 
کید کرد. پسکوف گفت: »ما باید گفت وگوی مداوم با  تا
مقامات سوریه داشته باشیم و روسیه به این کار ادامه 

خواهد داد.«

کو: با
 به عادی سازی روابط با ایروان 

ادامه می دهیم
کو به   وزیر امور خارجه جمهوری آذربایجان اظهرکرد که با
تلاش های خود برای عادی سازی روابط با ارمنستان ادامه 
خواهد داد. به گزارش ایسنا،  »جیحون بایراموف« وزیر امور 
خارجه جمهوری آذربایجان روز چهارشنبه و در یک نشست 
خبری درباره نتایج دومین میزگرد سازوکار سه جانبه، ترکیه، 
آذربایجان و ازبکستان اظهار داشت: احیای تمامیت ارضی،  
کمیت آذربایجان و آزادسازی سرزمین ها از اشغال  حا
فرصت های جدیدی را برای همکاری های اقتصادی فراهم 
می کند. وی همچنین بیان کرد: کریدور شرق به غرب از 
این منطقه در حال راه اندازی است و چشم انداز خوبی 
خواهد داشت. وزیر امور خارجه جمهوری آذربایجان در 
ادامه درباره اهمیت تکمیل توافقنامه صلح با ارمنستان و 
ادعاهای مطرح درباره اراضی باقی مانده گفت: جمهوری 
آذربایجان به تلاش های سازنده خود ادامه خواهد داد. 
کرد: در حال  جیحون بایراموف همچنین خاطرنشان 
حاضر تعدادی از پروژه ها براساس یک نقشه راه در حال 
اجرا و انجام است و در  ارتباط با حمل ونقل میان  سه کشور 

اجرایی خواهد شد.

کنان گرینلند  کثر سا  ا
با پیوستن به آمریکا مخالفند

 با وجود ادعاهای ارضی »دونالد ترامپ« بر سر جزیره 
با  این جزیره  کنان  از سا 85 درصد  گرینلند،  خودمختار 
پیوستن به ایالات متحده مخالف هستند. به گزارش ایسنا، 
یک نظرسنجی تازه نشان می دهد ۸۵ درصد از مردم جزیره 
کمیت دانمارک قرار دارد،  خودمختار »گرینلند« که تحت حا
تمایلی به پیوستن به ایالات متحده ندارند. »دونالد ترامپ«، 
اعلام کرد که کنترل واشنگتن بر گرینلند برای امنیت ملی 
آمریکا حیاتی است و دانمارک باید کنترل این جزیره راهبردی 
گذار کند. نظرسنجی مذکور که توسط  را به ایالات متحده وا
مؤسسه »وریان« انجام شد، نشان داد که تنها ۶ درصد از مردم 
گرینلند از ایده پیوستن به آمریکا استقبال می کنند، در حالی 
که ۹ درصد هنوز تصمیمی در این زمینه نگرفته اند. همزمان 
»مته فردریکسن«، نخست وزیر دانمارک، اعلام کرد که کاملا 
از اصل احترام به مرزهای بین المللی حمایت می کند. او این 
کرون«، رئیس جمهور  اظهارات را پس از دیدار با »امانوئل ما
فرانسه، »اولاف شولتس«، صدراعظم آلمان و »مارک روته«، 
دبیرکل ناتو بیان کرد. او گفت: »از اینکه این نظرسنجی نشان 
می دهد بسیاری از مردم گرینلند خواهان ادامه همکاری 
نزدیک با دانمارک هستند، خوشحالم.« دولت دانمارک هم 
خبر داد که ۲ میلیارد دلار برای تقویت حضور نظامی خود در 
قطب شمال هزینه خواهد کرد. گرینلند که از نظر مساحت 
بزرگ تر از مکزیک و دارای جمعیتی ۵۷ هزار نفری است، در 

سال ۲۰۰۹ به خودمختاری گسترده دست یافت. 

مستندی درباره »غلامحسین امیرخانی« 

 پنجمین فیلم از فصل دوم مجموعه مستند »آیینه عمر« 
پرتره ای درباره »غلامحسین امیرخانی«، چهره ماندگار 
هنر خوشنویسی با عنوان »دست و داستان« است که 
پنجشنبه ۱۱ بهمن روی آنتن شبکه چهار سیما می رود. رضا 
عباسی کارگردان این فیلم با اشاره به جایگاه غلامحسین 
امیرخانی در هنر خوشنویسی ایران گفت: امیرخانی یکی 
از برجسته ترین هنرمندان معاصر خوشنویسی ایران است 
که نامش با خط نستعلیق گره خورده است. او اندیشمندی 
که درک عمیقی از ریشه های فرهنگی و تاریخی  است 
گردان بنام حسین میرخانی  خوشنویسی دارد. وی از شا
بوده و با احیای شیوه های سنتی و افزودن جنبه های 
خلاقانه به این هنر، تأثیر چشم گیری بر جریان خوشنویسی 
معاصر ایران گذاشته است. آثار او، ترکیبی از زیبایی بصری، 
نظم هندسی و عمق معنوی  اند که به هنر خوشنویسی 
جانی تازه داده اند. کارگردان مستند »دست و داستان« 
که فناوری و ابزارهای الکترونیکی  کرد: هرچند  اظهار 
تغییرات شگرفی در نحوه ارتباطات انسان ها ایجاد کرده  
اما هنرهایی مانند خوشنویسی که ریشه در هویت فرهنگی 
و تاریخی یک ملت دارند، هرگز جایگاه خود را از دست 
نمی دهند. وی افزود: هنر خوشنویسی، به ویژه با توجه به 
جنبه های زیبایی شناختی و عرفانی آن، می تواند در دوره 
معاصر به شکلی نوین بازتعریف شود. یکی از نمونه های 
این بازتعریف، فعالیت های استاد امیرخانی است که نشان 
داده ، خوشنویسی می تواند از محدوده های سنتی فراتر رود 
و به عرصه های جدید مانند گرافیک و طراحی دیجیتال هم 
وارد شود. عباسی درباره اهمیت ساخت مستند تلویزیونی 
درباره زندگی و اندیشه های هنری استاد امیرخانی تصریح 
کرد: ساخت مستند درباره استاد امیرخانی به چند دلیل 
اهمیت دارد. اول این که چنین مستندی می تواند پلی 
میان نسل های مختلف هنرمندان باشد. استاد امیرخانی 
خود از نسلی است که دوران طلایی هنر خوشنویسی ایران 
را تجربه کرده و این تجربیات ارزشمند باید به نسل های بعد 
منتقل شود. وی ادامه داد: نکته دوم این که روایت زندگی 
و آثار او فرصتی برای آشنایی مردم با لایه های عمیق تر هنر 
خوشنویسی است. بسیاری از افراد، خوشنویسی را تنها 
به عنوان یک هنر تزئینی می شناسند اما این فیلم نشان 
می دهد که خوشنویسی در فرهنگ ایرانی چه نقش معنوی 
و هویتی دارد. در حقیقت روایت زندگی و سلوک استاد 
امیرخانی می تواند الهام بخش هنرمندان جوانی باشد که 
در جستجوی راه و روش خلاقانه در عرصه هنر هستند. 
زندگی،   ،» عمر »آئینه  مستند  مجموعه  دوم  فصل  در 
سلوک علمی و فرهنگی و میراثِ پژوهشی ۱۳ چهره نامدار 
حوزه علوم انسانی، فرهنگ و هنر ایران به تصویر کشیده 
« پنجشنبه ها ساعت ۱۹ و تکرار آن  شده است. »آئینه عمر

جمعه ها ساعت ۱۲ از شبکه چهار سیما پخش می شود.
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